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پوستر نخستین کنگره مشاهیر کُرد 
رونمایی شد

سپهرغرب، گروه خبر: پوستر و فراخوان نخستین 
کنگره مشــاهیر کرد روز گذشته با حضور استاندار، 
ارشاد اسلامی،  و  فرماندار سنندج، مدیرکل فرهنگ 
رئیس دانشگاه کردستان و جمعی از اعضا و مسؤولان 
این کنگره در دفتر اســتاندار کردســتان سنندج 

رونمایی شد.
جلال قلعه شــاخانی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان کردستان در این مراســم اظهار کرد: این کنگره به 
منظور معرفی و شــناخت بزرگان و مفاخر عرصه فرهنگ و 

هنر برگزار خواهد شد. 
وی با بیان اینکه کردستان نام آوران زیادی در عرصه های 
مختلف فرهنگی و هنری دارد، افزود: مفاخر و مشاهیر کُرد 
همواره در ســطح ملی و بین المللــی افتخارآفرین بوده اند، 
بر همین اســاس با همکاری اســتانداری، اداره کل فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی و دانشگاه کردســتان مقدمات برگزاری 
کنگره ای در خور شــأن این افراد، برنامه ریزی و جلســات 

متعددی در همین راستا برگزار شده است. 
دبیر کنگره مشــاهیر کُرد با تأکید بر هر چه بهتر برگزار 
شدن این کنگره، عنوان کرد: مسؤولیت کمیته علمی کنگره 
به دانشگاه کردستان و مسؤولیت کمیته اجرایی نیز برعهده 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان است که در همین 

راستا کارگروه هایی در حوزه های مختلف فعال شده اند. 
مســؤول دبیرخانه کمیته علمی کنگره مشاهیر کرد نیز 
با اشــاره به فعالیت این کمیته، عنــوان کرد: کمیته علمی 
کنگره متشــکل از رئیس دانشگاه کردســتان، رئیس بنیاد 
نخبگان اســتان، رئیس پژوهشــکده کردستان شناسی و 9 
نفر از اعضای هیئت علمی دانشگاه کردستان، دانشگاه آزاد و 
پیام نور سنندج و دانشگاه های داخل و خارج از کشور است. 
ســید نوید نقشبندی از فعالیت 6 کارگروه در حوزه های 
مختلف برای شناسایی و انتخاب مشاهیر و مفاخر کرد خبر 
داد و تصریــح کرد: این کارگروه ها در حوزه های هنر، زبان و 
ادبیات کردی، علوم انسانی، کشاورزی، پزشکی، علوم پایه و 
مهندسی در جهت معرفی مفاخر هرکدام از حوزه ها فعالیت 

می کنند. 
وی همچنین گفت: 20 نفر اعضای هیئت علمی شــامل 
هشت نفر از اعضای دانشگاه کردستان و هشت نفر از اعضای 
هیئت علمی دانشــگاه های آمریکا، اربیل، اقلیم کردســتان 
عراق و ترکیه و چند نفر نیز از بزرگان و نخبگان اســتان در 

انتخاب و معرفی مفاخر استان نقش دارند. 
نقشــبندی عنــوان کــرد: در کمیته مرکــزی برابر 
نهایی  اســامی  تعریف شــده،  امتیازات و شــاخص های 

می شود.  اعلام 
مســؤول دبیرخانه کمیته علمی کنگره مشــاهیر کرد، 
اضافــه کرد: حداقــل 20 نفر از مفاخر و مشــاهیر کرد در 
سراســر دنیا در این کنگــره معرفی می شــوند و 16 پنل 
تخصصی نیز طی دو روز در برگزاری کنگره مشاهیر کرد به 

ارائه مقالات خواهند پرداخت. 
وی در ادامــه بیــان کــرد که مــا تــلاش می کنیم از 
کُردشناســان مشــهور جهان که خود کُرد زبان نیستند نیز 

تجلیل به عمل آوریم. 
دبیر اجرایی کنگره مشاهیر کُرد نیز در ادامه این جلسه 
از راه اندازی و اســتقرار دبیرخانه کنگره در مجتمع فرهنگی 
هنری فجر ســنندج خبر داد و اظهار کرد: عدنان بزرنجی، 
مدیر مسؤول مؤسســه راژه به عنوان مسؤول این دبیرخانه 

انتخاب و مشغول فعالیت است. 
عبید رستمی به فعال شدن 6 کمیته اجرایی کنگره اشاره 
و اذعان کرد: کمیته های تبلیغات و اطلاع رسانی، پشتیبانی، 
تشریفات بین المللی، برنامه ها، مراسم ها و انتظامات فعالیت 

خود را آغاز کرده اند. 
وی همچنین گفت: با برنامه ریزی های انجام شــده تلاش 
می شود کنگره مشــاهیر کرد فقط در شهر سنندج خلاصه 
نشــود و برنامه های پیش بینی شــده در چندین سالن در 
نواحی منفصل شهری ســنندج و سایر شهرستان ها استان 

اجرا شود. 
رســتمی از برگزاری نمایشگاه مفاخر و مشاهیر کرد نیز 
خبر داد و خاطرنشــان کرد: این نمایشگاه در جهت معرفی، 
بازمعرفــی مفاخر، مشــاهیر کــرد و توانمندی های حوزه 
فرهنگ و هنر اســتان در طول برگزاری کنگره مشاهیر کرد 

برپا می شود. 
دبیــر اجرایی کنگره مشــاهیر کرد عنوان کــرد: برای 
جامعــه مخاطب عام نیــز ویژه برنامه هایی در حوزه فرهنگ 
و هنر همراه با برگزاری کنســرت هایی از مفاخر این حوزه 
پیش بینی شده اســت که در طول برگزاری کنگره در سطح 

شهر سنندج اجرا می شود. 
در پایان این جلسه از پوستر، فراخوان و وب سایت کنگره 

مشاهیر کرد رونمایی شد. 
لازم به ذکر اســت؛ وب سایت کنگره مشاهیر کرد به سه 
http://kurdish- زبان فارسی، کردی و انگلیسی به آدرس
elites-congress.ir از روز چهارشــنبه ســوم بهمن ماه 

سال جاری قابل دسترسی است.

مدیرکل راه و شهرسازی ایلام:
شهرستان آبدانان به آزادراه پل زال 

متصل می شود
ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل راه و شهرسازی 
ایلام گفت: شهرستان آبدانان در جنوب استان ایلام 

به آزادراه پل زال متصل می شود.
علی اصغر کاظمی اظهار کرد: اتصــال آبدانان به آزادراه 
لرســتان- خوزســتان، این شهرســتان را از بن بست خارج 
می کند و موجب فراهم شدن زمینه مبادلات مختلف با این 

استان ها می شود.
وی افزود: این مســیر کــه آبدانان را بــه پل زال وصل 
می کند، از روســتای هلیوه می گــذرد و هم اکنون در چهار 

قطعه از سمت خود هلیوه شروع شده است.
وی عنوان کرد: حدود شــش کیلومتــر هم اکنون آماده 
آســفالت اســت که پیمانکار عملیات تکمیل روســازی و 

آسفالت آن را انجام خواهد داد.
وی ادامه داد: مابقی قطعات دو و سه نیز در حد عملیات 
خاکی اســت که پیمانکار هم اکنــون کارگاه خود را تجهیز 
کرده، قطعه چهارم نیز از ســمت امام زاده شاه احمد)ع( به 

طول هشت کیلومتر شروع شده است.
کاظمی عنوان کرد: کل تفاهمی که با شــرکت ساخت 
برای اجرای ایــن پروژه انجام شــده، 35 میلیارد تومان 
اســت که قرار شــد 30 درصد آن را از محــل اعتبارات 
اســتانی و 70 درصد مابقی را نیز از شــرکت ســاخت و 
توســعه زیربنای حمل و نقل کشور )از محل منابع ملی( 

کنند. تأمین 

خبــر

اعتبار اربعین سال آینده استان 
ایلام، 30 درصد افزایش یافت

و  مدیریت  سازمان  رئیس  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
برنامه ریزی ایلام از افزایش 30 درصدی اعتبار اربعین 

سال آینده در استان خبر داد.
رحمــت الله قیصــوری صبــح روز گذشــته در جمــع 
خبرنگاران به بودجه 98 ایلام اشاره و اظهار کرد: در بودجه 
98 اعتبارات خوب و قابل قبولی به اســتان ایلام اختصاص 

یافته است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی ایلام  گفت: بودجه 
اســتانی و ملی ایلام از روند 20 درصدی رشــد برخوردار 

است.
وی اختصاص بودجه اربعین را مهم ترین ردیف بودجه ای 
اســتان ایلام نام برد و افزود: بودجه 97 اربعین 20 میلیارد 
تومــان بوده که در بودجه 98 به 26 میلیارد تومان افزایش 

یافته، این اعتبار از افزایش 30 درصدی برخوردار است.
قیصوری تکمیل زیرســاخت های اربعیــن در حوزه راه، 
خدمات بهداشــتی درمانــی، اقدامات امنیتــی و انتظامی، 
ارتباطات و حمل ونقــل اربعین 98 را از اقدامات مهم برای 
برگــزاری کنگره عظیــم اربعین نام بــرد و تصریح کرد: با 
اختصــاص اعتبارات و افزایش آن، تکمیل زیرســاخت های 
اربعین 98 با کیفیت بهتر و سرعت بیشتر به انجام می رسد.

بخشدار ماژین:
یک میلیــون و 600 هزار شــاخه گل نرگس در ماژین 

برداشت می شود
سپهرغرب، گروه خبر: بخشدار ماژین گفت: امسال یک 
میلیــون و 600 هزار شــاخه گل نرگس در بخش ماژین از 

توابع شهرستان دره شهر برداشت می شود.
مسلم تیرافکن اظهار کرد: یکی از گیاهانی که سال هاست 
به صــورت خودرو عطر آن در طبیعــت ماژین پیچیده، گل 

زیبای نرگس است.
وی افزود: ســابقه گل نرگس در بخش ماژین به بیش از 
150 سال پیش می رسد، گلی که در ماژین تولید می شود، 

عمدتاً از نوع نرگس شهلا است.
وی تصریح کرد: گل تولیدی ماژین به چند استان کشور 

ازجمله تهران، قم و اراک صادر می شود.
تیرافکن افزود: ارقام نرگس کشت شــده در ماژین بومی 
محلی و نرگس شــهلا هستند، سطح زیر کشت گل نرگس 
در ایــن بخش بیش از 40 هکتار بوده که میانگین عملکرد 

در هر هکتار، بیش از 40 هزار شاخه است.
وی عنــوان کرد: بیــش از 100 نفــر در بخش ماژین 

مستقیم به پرورش و تولید گل نرگس مشغول هستند.
بخشــدار ماژین تصریح کرد: پیش بینی می شود امسال 
نیز بیش از یک میلیون و 600 هزار شاخه گل نرگس عمدتاً 
از نوع نرگس شــهلا از نرگس زارهای ماژین برداشت و روانه 

بازار شود.

آغاز طرح نظارت بر بازار عید نوروز 
در کردستان

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیــس اداره نظارت و 
بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت کردستان از 
آغاز طرح نظارت بر بازار ویژه عید نوروز از اول بهمن 
در ســطح استان خبر داد و گفت: اجرای این طرح تا 

15 فروردین ماه سال 98 ادامه دارد.
فرزاد ســردارزاده اظهار کرد: امســال برخلاف سال های 
گذشــته که طرح نظارت بر بازار عید نوروز از اواسط اسفند 
آغاز می شــد 45 روز زودتر و از اول بهمن در سراسر استان 

شروع شده است.
وی با اشــاره به اینکه این طــرح تا 15 فروردین ماه 98 
بــه طول می انجامد، اضافه کــرد: این طرح به منظور حفظ 
آرامــش، ایجــاد فضای مطمئــن بــرای مصرف کنندگان، 
شناسایی مشکلات بازار و ایجاد راهکارهایی برای رفع آن  ها 

اجرا می شود.
رئیس اداره نظارت و بازرســی سازمان صنعت، معدن و 
تجارت کردســتان افزود: نظارت بر توزیع مطلوب کالاهای 
اساسی و فروش فوق العاده واحدهای مختلف در سطح بازار 

از دیگر اهداف اجرای این طرح است.
ســردارزاده یادآوری کرد: بر اســاس قوانیــن تعزیزات 
حکومتی، مبارزه با قاچاق کالا و ارز، نظام صنفی و سازمان 
حمایــت از حقوق مصرف  کنندگان با متخلفان اقتصادی در 

سطح بازار برخورد خواهد شد.
وی تأکیــد کرد: عرصه هــای فعالیت تعریف شــده در 
راســتای اجرای طرح نظارت بر بازار عید نوروز شامل همه 

کالاهای اساسی و خدماتی است.
رئیس اداره نظارت و بازرســی سازمان صنعت، معدن و 
تجارت کردســتان گفت: با توجه بــه افزایش تقاضا در این 
ایام، بازدید و بازرســی از دفاتر شــرکت های مســافربری، 
حمل  ونقل درون و برون  شــهری، اماکن تفریحی، غذاخوری 
و رستوران ها، قالیشویی و خشکشویی ها نیز بیشتر می شود.

سردارزاده تصریح کرد: 10 اکیپ دونفره در مرکز استان 
و در دیگر شهرســتان ها نیز اکیپ های یــک و دو نفره در 
راســتای اجرای این طرح فعالیت خود را از نخســتین روز 

بهمن آغاز کردند.
وی ابراز کرد: اگر مردم همکاری و مشــارکت بیشــتری 
داشته باشــند بهتر و راحت تر با تخلفات اقتصادی همچون 

گران فروشی، احتکار و کم فروشی برخورد خواهیم کرد.
رئیس اداره نظارت و بازرســی ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت کردســتان، یادآوری کــرد: توان، ظرفیت و تعداد 
نیروهای این اداره محدود اســت، بنابراین برای شناســایی 

کانون های تخلف نیاز به مشارکت مردمی داریم.
گفتنی است؛ سامانه تلفنی 124 به طور شبانه روزی برای 
دریافت شکایت، انتقادها، پیشنهادها و نظارت مردمی فعال 
اســت و شــهروندان می توانند هرگونه تخلف اقتصادی در 
راستای عدم درج قیمت، صدور فاکتور، تقلب و گران فروشی 

را از این طریق اعلام کنند.
حدود 65 هزار واحد صنفی دارای پروانه کسب در استان 
کردســتان وجود دارد که از این تعــداد، بیش از 29 هزار 
واحد در مرکز استان مستقر است و حدود سه درصد از این 
واحدهای صنفی فروشگاه های بزرگ و زنجیره ای محسوب 

می شوند.

سپهرغرب گزارش می دهد:خبــر

تولید نخستین ایمپلنت  دندان ایرانی در کردستان

ســپهرغرب، گروه خبر: بــه گزارش 
ســپهرغرب از کردستان، ســوژه این بار 
ما را به مسیری می کشــاند که انتهایش 
است؛  دهگلان  دو  شماره  صنعتی  شهرک 
چرخ تولید در اینجا می چرخد، البته گاهی 
مانع  تولید  چرخ دنده های  لای  چوب هایی 
این واحدها می شود تا  حرکت تند آن در 
جایی که آن ها بــه دلایل مختلف ترجیح 

می دهند از ادامه فعالیت انصراف دهند.
اما عزم آقای عربی، مدیرعامل شرکت کیمیا 
کاشــت برای حرکــت در این مســیر با وجود 
هزارتوی مافیایی که از آن رنج می برد، راســخ 

و استوار است.
اینجا کارخانه کیمیا کاشــت اطبا دهگلان 
اســت، نخســتین و تنها تولیدکننده ایمپلنت 
ایرانی؛ آنجا که فعل توانســتن به بهترین نحو 

صرف شده است.
هم اکنــون بیش از 14 شــرکت ســازنده 
ایمپلنت های دندانی در جهــان وجود دارند و 
بیشــتر آن ها نیز مدل های مختلفی از ایمپلنت 
را تولید می کنند، شــاید شــبیه ترین مثال آن 

شرکت های خودروساز هستند.
در کشور ما سال هاست برای تولید ایمپلنت 
دندانی تلاش شــده، تلاشی که طی فرودین ماه 

سال 96 در کردستان به بار نشست.
واحــد کیمیــا کاشــت بــا بهره گیــری از 
فناوری هــای نویــن، بر اســاس اســتانداردها 
بین المللی و در راســتای ارتقای سطح سلامت 
جامعه، فعالیت خود را از فرودین ماه ســال 96 
طی سفر رئیس جمهور به کردستان آغاز کرده 

است.
واحــدی که برای ایمپلنت هــای تولیدی از 
دانش روز و بهترین تجهیزات و دســتگاه های 
CNCبا دقت بالای سوئیسی استفاده می کند.

      آقای عربی شرکت کیمیا کاشت 
از چه زمانی و با طی چه فرآیندی کار خود 

را آغاز کرده؟
بــا عنایت بــه فرمایش رهبــر معظم ایران 
اســلامی درخصوص تولید ملی و اشــتغال و با 
توجه به نیاز کشور به خودکفایی، ایجاد شغل و 
نبود واحد تولیدکننده ایمپلنت ایرانی، تصمیم 
گرفتــم با همــت و دانش متخصصــان ایرانی 

ایمپلنت ملی را تولید کنم.
از ســال 93 ایده تولید ایمپلنت های دندانی 
و راه انــدازی کارخانه کیمیا کاشــت اطبا کلید 
خورد؛ مراحل تحقیقاتی، آزمایشگاهی، تضمین 
کیفیت، گرفتن تأییدیه ها، پروانه تولید و تجهیز 
کارخانه با بهترین و به روزترین دســتگاه ها، تا 
ســال 95 )در یک فرآیند حدوداً دوســاله( به 
طول انجامیــد و درنهایت ایــن واحد تولیدی 
با داشــتن اســتانداردهای اروپا، آمریکا و غیره 
و گرفتــن تأییدیه های معتبــر جهانی، داخلی 
و دیگــر مراکــز علمی و صنعتی و بــا امکانات 
آزمایشگاهی، تجهیزات تخصصی، کادر کارآمد 
دانشــگاهی و بــا توانمندی بســیار مطمئن، 
ایمپلنت  تولیدکننــده  مرکــز  تنها  به عنــوان 
دندانی کشور در پنج فروردین ماه سال گذشته 
با حضور دو وزیر بهداشــت و صنعت، معدن و 

تجارت )هم زمان با ســفر دوم رئیس جمهور به 
کردستان( به بهره برداری رسید.

     تا قبــل از تولید این محصول در 
کشور ما، چند کشور دنیا در زمینه تولید 

ایمپلنت  دندان فعالیت می کردند؟
تا قبل از فعالیت کشور ما در این زمینه، 14 
کشــور دنیا موفق به تولید این محصول شــده 

بودند و در این حرفه فعالیت داشتند.
اما هرچنــد 14 کشــور در زمینــه تولید 
ایمپلنت در دنیا فعالیت می کرد، اما کشور کره 
به تنهایــی 74 درصد از بازار ایــران را )تا قبل 
آغاز فعالیت شرکت کیمیا کاشت در کشور( در 

دست داشت.
      همان طور که فرمودید شــرکت 
کیمیا کاشت در یک فرآیند کاملًا تخصصی 
و علمی فعالیت خود را شــروع کرده؛ این 

فرآیند به چه صورت بوده است؟
در همان زمان با بهره گیری از ظرفیت افراد 
توانمنــد و صاحب نظر در این حوزه، شــروع به 
یک کار تحقیقاتی گســترده کردم و در همین 

راســتا با دانشــگاه های معتبر داخلی ازجمله 
رازی، امیرکبیــر و دانشــگاه های معتبــر دنیا 
ارتباط برقــرار کردم؛ درنهایت محصول در یک 
روند کاملًا علمی تولید و در گام نخســت روی 

نمونه های حیوانی و بعد انسانی امتحان شد.
ذکــر این مطلب را ضــروری می دانم که از 
همــان ابتدا تا به امروز همــواره در حال بهبود 
و رفع نواقص احتمالی هستیم و هیچ گاه دست 
از کوشــش نخواهیم کشــید و پذیرای هر نوع 
انتقاد متخصصان و صاحب نظران  پیشــنهاد  و 

خواهیم بود!
      آقای عربــی تولید این محصول 
اکنون در سال چه میزان بوده و تا چه حد 

جوابگوی نیازهای کشور است؟
کیمیا کاشــت تنهــا شــرکت تولیدکننده 
ایمپلنت های دندان در ســطح کشــور اســت؛ 
تقریباً 700 هزار ایمپلنت طی ســال در کشور 
مصرف می شود و ما در حال حاضر سالانه 200 
هزار عدد از این میــزان را در واحد خود تولید 
می کنیم و با این میزان تولید تقریباً یک ســوم 

نیاز بازارهای داخلی کشور را پاسخگو هستیم.
      یکــی از مهم تریــن مباحث در 
جذب بازار جهــت تولیدات هر محصولی، 
کیفیت محصول تولیدشــده نســبت به 
نمونه های داخلی و خارجی آن است؛ حال 
که ایمپلنت تولیدشده کیمیا کاشت نمونه 
داخلی ندارد، آیا توان رقابت با نمونه های 

خارجی را دارد؟
هر شــرکت تولید ایمپلنت دارای مدل های 
مختلفی از ایمپلنت اســت، محصول تولیدشده 
کیمیا کاشت نیز شامل سه سطح یک، دو و سه 
بوده و دارای بهترین کیفیت اســت؛ به گونه ای 
که بسیاری از پزشکان کیفیت بالای آن را تأیید 

کرده اند.
ایمپلنت ایرانی کیمیا کاشــت دارای ســه 

سطح مختلف و نتیجه کار مشترک مهندسین 
پزشــکی و تیمی از دندانپزشــکان پیشــرو در 

زمینه ایمپلنتولوژی است.
کیمیا یــک یا همــان نمونه اصلاح شــده 
ایمپلنت هــای کره ای با قیمت 260 هزار تومان 
)یعنــی خیلی پایین تر از قیمت هر فیکســچر 
کره ای که با مبلغ 399 هزار تومان به مشــتری 
عرضه می شــد( اکنون در داخل تولید و عرضه 

می شود.
کیمیــا دو آمیخته ای از تولیدات محصولات 
خوب اروپایی اســت؛ قیمت هر فیکســچر این 
محصول اروپایی )آن هم در پایین ترین کیفیت 
خود( برای مشتری 750 هزار تومان درمی آید، 
اما ما تولیــد داخلی آن را با کیفیت بالاتری به 
قیمت 340 هزار تومان در بازار عرضه می کنیم.

برند ســوم یــا همان کیمیا ســه محصولی 
بهتر و با کیفیت تر از زیمر آمریکایی اســت که 
با قیمت هر فیکســچر 336 هــزار تومان تمام 

می شود.
      از کفیــت بــالای این محصول 

گفتید، آیا تضمینی هــم برای اثبات این 
ادعا دارید؟

14 نــوع برند تولید ایمپلنت دندانی در دنیا 
وجود دارد که هیچ کدام از این برندها به صورت 
مادام العمر بیمه ندارند و کیمیا کاشــت ایرانی 
تنها محصولی بوده که دارای تضمین مادام العمر 
است؛ تنوع سایزی نیز از دیگر ویژگی های برتر 
این محصول ایرانی نسبت به انواع خارجی خود 

است.
      منظورتــان از تنوع ســایز این 

محصول چیست؟
تنوع ســایز یعنــی تولید ایــن محصول در 
سایزهای مختلف موجب شده که دست پزشک 
و مصرف کننده در انتخاب باز باشد؛ این ویژگی 

را نمونه های خارجی محصول ندارند.
      بــرای راه اندازی این واحد تولید 
گرفته  انجام  ســرمایه گذاری  میزان  چه 

است؟
بیــش از 29 میلیــارد تومان در راســتای 
راه اندازی این واحد تولیدی سرمایه گذاری شده 
که سه میلیارد و 500 هزار تومان آن تسهیلات 
بانکی و مابقی ســرمایه گذاری بخش خصوصی 

بوده است.
      در حــال حاضر چند نفر در این 

واحد تولید مشغول به کار هستند؟
در حال حاضر 41 فارغ التحصیل رشته های 
مهندسی، پزشــکی و مکانیک شیمی )که سه 
رشــته مرتبط با این محصول هستند( در واحد 
تولید شــهرک صنعتی دهگلان مشغول به کار 
هســتند؛ در دفتر مرکز کیمیا کاشت نیز که با 
هدف شناســاندن و معرفی هرچه بیشــتر این 
محصول و در دست گرفتن بازارهای مختلف در 
تهران فعال شــده، 17 نفر مشغول به کار بوده 
و در کنار این مهم، در 18 اســتان کشــور نیز 

نمایندگی فعال داریم.

      آیــا برنامه ای برای توســعه کار 
دارید؟

بله. به عقیده من کرد و کردســتانی سرشار 
از فکر، ایده، دانش و اندیشــه است؛ اگر زمینه 
شکوفایی و بهره وری این ایده ها در کشور فراهم 
شــود، قطعاً شــاهد اتفاقات خوبی در توســعه 

اقتصادی و اشتغال زایی خواهیم بود.
فاز دوم کیمیا کاشت در زمینی به مساحت 
هفت هزار و 600 مترمربع با اشتغال زایی برای 
100 تــا 110 نفر و ســرمایه گذاری 70 تا 75 
میلیــارد تومان طی حداقل پنج تا شــش ماه 

آینده، به امید خدا بهره برداری می شود.
      در ایــن فاز آیــا تولید محصول 

خاصی را مدنظر دارید؟
و  برنامه ریزی هــا  اســاس  بــر  بلــه. 
هدف گذاری های صورت گرفته، در این فاز تولید 
موتورهــای جراحی )که نمونــه آن تاکنون در 
کشور تولید نشــده(، اقلام فلزی، صندلی و در 
کل ست کامل دندانپزشکی در بالاترین کیفیت 

را در داخل تولید خواهیم کرد.
فاز دوم این واحــد تولیدی به امید خود در 
تابســتان ســال آینده به بهره برداری می رسد 
و می تواند پاســخگوی بخش قابــل توجهی از 
نیازهای پزشکی کشــور در حوزه دندانپزشکی 

باشد.
      آیا برنامه ای نیز در حوزه صادرات 
کشورها  سایر  به  تولیدشــده  محصولات 

دارید؟
یکی از مهم ترین مباحــث در حفظ تولید، 
داشــتن بــازار و عرضه محصول اســت؛ تولید 
بدون عرضه هیچ وقت نمی تواند روی پای خود 
بایستد، در همین راســتا در کنار فعالیت برای 
در دســت گرفتن بازارهای، داخلی رایزنی های 
زیادی نیز برای عرضه این محصول در بازارهای 
خارج از کشور انجام گرفته است، با چند کشور 
مذاکراتــی انجــام داده ایم و منتظــر دریافت 
مجوزهای لازم برای ورود به کشورهای خارجی 

به ویژه اتحادیه اروپا هستیم.
      به عنوان یک تولیدکننده موفق 

آیا انتظاری از مسئولان دارید؟
حمایــت از تولید داخلی تنهــا انتظار ما از 
مســئولان اســت؛ این انتظار زیادی نیست که 
به جــای ایمپلنت های خارجی در مراکز درمانی 
و پزشکی ســطح اســتان، از محصولی که در 
داخل کاشت می شود، استفاده کنند. دانشکده 
دندانپزشکی تاکنون در اختیار مافیا بوده است.

محصــول تولیدشــده در شــرکت کیمیــا 
کاشــت در سطح بســیار بالایی از کیفیت قرار 
دارد؛ بهترین متخصصین این محصول را مورد 
آزمایش قرار دهند، اگر کیفیت آن در ســطح 
و حتی بالاتر از ایمپلنت هــای آمریکایی نبود، 

خودم درهای کارخانه را خواهم بست.
      و اما...

در طــول ســال های اخیــر تولیدکنندگان 
زیــادی در برابر مشــکلات مختلــف کمر خم 
کرده و از میدان تولید خارج شــده اند؛ هرچند 
حمایت هایی از ســوی دولت برای بازگرداندن 
این واحدها بــه چرخه تولید صــورت گرفت، 
اما این حمایت ها هنوز هم نتوانســته وضعیت 
بسیاری از واحدهای تولیدی را بهبود بخشیده 
و چرخه تولیــد بازگرداند. واحد تولیدی کیمیا 
کاشــت در دهگلان با وجود همه این مشکلات 
هنوز محکم ایســتاده و در برابر ســختی ها از 
پای درنیامــده و با هدف اجرایی کردن فرامین 

رهبری، برای ادامه تولید راهگشایی می کند.
بدون شــک حمایت از چنیــن واحدهایی 
توســط مســئولان ضروری اســت؛ حــال که 
قدم های این واحدها اســتوار بوده، مســئولان 
نیز چتر حمایتی خود را بگشایند تا این فعالان 
اقتصادی از گزند باران مشکلات در امان مانده 
و در هزارتوی مافیای شکل گرفته دچار تنش و 

مشکل نشوند.

دستور 550 میلیون تومانی استاندار کردستان به تیم فوتبال »آوالان کامیاران«

اســتاندار  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
بررسی مشکلات  در نشســت  کردستان 
 550 دستور  کامیاران،  آوالان  فوتبال  تیم 

میلیون تومان کمک به آنان را داد.
بهمن مرادنیا در نشســت بررسی مشکلات 

تیــم فوتبــال آوالان کامیــاران با اشــاره به 
درخواســت های مطرح شــده مبنــی بر کمک  
گرفتن از شــهرداری ها برای این تیم ورزشی، 
اظهــار کرد: بــدون تعارف شــرایط و وضعیت 
کنونی اعتبارات شــهرداری ها مناســب نیست 
کــه بتوانیم از آنان کمــک بگیریم، حداقل در 
یک ماهه اخیر تمام توان و تلاش بنده این بوده 
که از طریق بانک ها تسهیلاتی برای شهرداری ها 
بگیرم تا بلکه حقوق معوقه کارگران زحمت کش 

و پرتلاش شهرداری پرداخت شود.
وی گفت: بنده در شــرایط کنونی نمی توانم 
به شهرداری ها که حقوق چندین ماهه کارگران 
را پرداخت نکرده اند، دستور کمک و اختصاص 
اعتبار به تیم های ورزشــی را بدهم و از سویی 
نیز به ورزش و ورزشکاران اعتقاد جدی داشته 

و حمایت از آنان جزء آرزوهای بنده است.

استاندار کردستان تصریح کرد: بنده معتقدم 
هرچقدر در حــوزه ورزش هزینه کنیم، هزینه 
محسوب نمی شــود، بلکه سرمایه گذاری است؛ 
هــر اندازه که به ورزش توجــه کنیم، به همان 
اندازه آســیب های اجتماعی در جامعه کاهش 
می یابد و درواقع شــور و نشاط اجتماعی ایجاد 

شده و به سلامت افراد جامعه کمک می شود.
وی یادآور شــد: تاکنون فضایی برای جذب 
پشــتیبان و حمایت سرمایه گذاران و تشکیلات 
صنعتی از تیم های ورزشی در استان کردستان 
سازماندهی نشده، شاید پیگیری نبوده و یا آنان 

زیاد به این امر توجه نکرده اند.
مرادنیــا بــه جولایی دســتور داد که 300 
میلیــون اعتباری کــه قرار اســت از اعتبارات 
ورزش وجوانان کردســتان کسر و به هیئت های 
ورزشــی کامیاران داده شــود، به 500 میلیون 

تومــان افزایش یابــد و به تیــم فوتبال آوالان 
کامیاران داده شــود و از محل دیگری به سایر 
هیئت های ورزشــی کمک کند تا بلکه مقداری 

از مشکل این تیم حل شود.
وی همچنیــن قــول داد بــرای تشــویق 
ورزشــکاران تیم فوتبــال آوالان کامیاران که 
مســابقه دارند، نقداً 50 میلیون تومان به آنان 
بدهد و این بار نیز که بــا وزیر ورزش و جوانان 
دیدار داشــتند، کمک خاصی برای تقویت این 

تیم فوتبال درخواست شود.
استاندار کردســتان خاطرنشان کرد: گرچه 
شاید ورزشکاران کردســتانی از امکانات کافی 
برخوردار نباشند، اما با عشق، علاقه و به سختی 
تلاش کرده و مشــغول به ورزش هستند؛ بنده 
پیشــنهاد می کنم که صندوق کمک به ورزش 

استان کردستان تشکیل شود.

طی دهه فجر امسال؛

83 پروژه با 350 میلیارد ریال در سقز به بهره برداری می رسد
استاندار  معاون  سپهرغرب، گروه خبر: 
گفت:  سقز  شهرســتان  ویژه  فرماندار  و 
به مناســبت دهه مبارک فجر، 83 پروژه 
بزرگ و کوچک با صرف 350 میلیارد ریال 

به بهره برداری می رسد.
کامیل کریمیــان اظهار کرد: ذوب آهن این 
شهرســتان به عنوان یک صنعت مادر در آینده 
اقتصادی ســقز نقش مهمی ایفا می کند و برای 
تعداد زیادی از جوانان سقزی ایجاد شغل پایدار 

خواهد کرد.
فرمانــدار ســقز افزود: در راســتای تکمیل 
زنجیــره فولاد، ســاخت کارخانــه تولید آهن 

اسفنجی )صاحب( نقش اساسی در اقتصاد سقز 
و منطقه خواهد داشت.

وی در ادامه افــزود: گام بزرگ و مهم برای 
ایجاد اشــتغال در شهرســتان، ایجــاد صنایع 
فرآوری و جلوگیری از خام فروشی معادن بسیار 

غنی این شهرستان است.
کریمیان ادامه داد: عملیات عمرانی فرودگاه 
ســقز امیدوارکننــده بوده و جــاده جایگزین، 
تطویــل باند و ســاخت ابنیه نیز از پیشــرفت 

مناسبی برخوردار هستند.
وی حضور سرمایه گذاران خارجی در سقز 
را بسیار امیدوارکننده دانست و گفت: حضور 

از  ســرمایه گذاران در این شهرســتان نشان 
ظرفیت بســیار بالای ســقز در زمینه اشتغال 

دارد.
فرماندار شهرستان ســقز دو ظرفیت بزرگ 
شهرستان در بحث اقتصادی را مرز و کشاورزی 
دانست و گفت: توســعه فعالیت های دام پروری 
و شــیلات هم برای ایجاد اشتغال پایدار بخش 

دیگری از ظرفیت های شهرستان است.
وی همچنین اظهار کرد: ایمن سازی راه های 
شهرســتان از دغدغه هــای اصلــی دولت بوده 
که در این راســتا 300 کیلومتر آســفالت راه 

روستایی به پیمان سپرده شده است.

فرماندار ویژه شهرســتان ســقز در ادامه 
گفت: در تمام مسیرهای منتهی به شهرستان 
عملیات جاده ســازی در قالب ایجاد بزرگراه، 
دوبانــده کردن مســیر و نصب علائم در حال 

اجراست.
کریمیــان افزود: به مناســبت دهه مبارک 
فجر، 83 پــروژه بزرگ و کوچک با صرف 350 

میلیارد ریال به بهره برداری می رسد.
وی در پایــان افزود: با تــلاش همکاران در 
اداره گاز شهرســتان، تا پایان سال 1400 تمام 
روســتاهای سقز از نعمت گاز طبیعی برخوردار 

می شوند.


